



Q K 1 8 0 7 7 9 0

国家社科基金资助期刊

1
2018

法
學
研
究
入

中国社会科学院法学研究所 主办

· 马克思主义法学专论 ·

马克思主义法律理论中国化的当代意义 封丽霞 (3)

公众意见影响法官决策的理论和实验分析 ... 陈林林 (18)

民法总则法源条款的缺失与补充 于 飞 (36)

抵押权时效问题的民法表达 邹海林 (52)

受害人特殊体质与损害赔偿责任的减轻

——最高人民法院第 24 号指导案例评析 程 喯 (67)

离婚协议中的“赠与子女财产”条款研究

..... 陆 青 (87)

环境责任保险与环境风险控制的法律体系

建构 马 宁 (106)

确认之诉的限缩及其路径 刘哲玮 (126)

受贿犯罪的保护法益 张明楷 (146)

认罪认罚案件的证明标准 孙长永 (167)

公司属人法的确定：真实本座主义的未来 ... 邢 钢 (188)

封面题字：吴应武

CHINESE JOURNAL OF LAW

(Bimonthly)

Vol. 40, No. 1, January 2018

CONTENTS

Contemporary Significance of Sinicization of Marxist Legal Theory	<i>Feng Lixia</i>	(3)
Theoretical and Experimental Analyses of the Influence of Public Opinion on Judges' Decision-making	<i>Chen Linlin</i>	(18)
Deficiency of and Supplement to the Source of Law Clause of the General Rules of Chinese Civil Law	<i>Yu Fei</i>	(36)
On the Civil Law Expression of Mortgage Prescription	<i>Zou Hailin</i>	(52)
Victim's Special Constitution and Mitigation of Liability for Damages	<i>Cheng Xiao</i>	(67)
A Study on the "Gift to the Children" Clause in Divorce Agreements	<i>Lu Qing</i>	(87)
Construction of the Legal System of Environmental Liability Insurance and Environmental Risk Control	<i>Ma Ning</i>	(106)
Limitation on the Scope of Declaratory Judgment and its Implementation Method	<i>Liu Zhewei</i>	(126)
The Protected Legal Interest in Bribery Crimes	<i>Zhang Mingkai</i>	(146)
Proof Standard for Conviction in Cases of Confession and Acceptance of Punishment	<i>Sun Changyong</i>	(167)
The Real Seat Theory in the Personal Law of the Corporation	<i>Xing Gang</i>	(188)



法学研究公众号



社科期刊网

ISSN 1002-896X



9 771002 896182



ISSN 1002-896X

CN 11-1162/D

国内代号：2-528

国外代号：Bm164

国内定价：60 元